
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2006. május 25-én 15.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor polgármester,  

Révay István alpolgármester, 
Virág Imréné, 

    Fábián Károly,  
Kaszás Ferenc 
Kovács Lajos, 
Naszádi Ferenc, 
Pálfalvi István képviselők. 

 
Tanácskozási joggal: Garaj Dániel jegyző. 

     
Távol maradt: Lukács József képviselő 
 

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 8 képviselő jelen van. Lukács József képviselő Úr igazoltan van távol, 
Ujváry Ferenc képviselő Úr jelezte, hogy késve tud érkezni. Jegyzőkönyv hitelesítőnek 
Fábián Károly és Kaszás Ferenc képviselő Urakat javasolta.  
Képviselő-testület 8 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: 1./ Beszámoló az Ózd Kistérségi Többcélú Társulás tevékenységéről 
  Előadó: polgármester 
 
  2./ Tájékoztató a gyermekjóléti alapellátásról 
  Előadó: jegyző 
 
  3./ Indítványok, javaslatok 
   
Napirend tárgyalása:  
 
1. napirendi pont: Beszámoló az Ózd Kistérségi Többcélú Társulás tevékenységéről 
 
Hajdu Gábor: Ismertette az Ózd Kistérségi Többcélú Társulás 2005. évi beszámolóját, mely 
jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

50/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: Beszámoló az Ózd Kistérségi Többcélú Társulás  
 tevékenységéről 

 
Képviselő-testület az Ózd Kistérségi Többcélú Társulás  
tevékenységéről szóló beszámolót elfogadta. 
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2. napirendi pont: Tájékoztató a gyermekjóléti alapellátásról 
 
Hajdu Gábor: A tájékoztató a meghívó mellékleteként mindenki részére kiküldésre került, 
melyet elfogadásra javasolok. 
 
Virág Imréné: Az előterjesztést végigtanulmányozva kitűnik, hogy a demográfiai mutatók 
örvendetesen alakulnak, hiszen a 0-18 éves korosztály 314 fő, a 63 év fölötti 267 fő, így 
látható, hogy több a fiatal településünkön, mint az idős. Az előző évekhez viszonyítva az is 
látható, hogy nem tapasztalható nagy létszámmozgás a településen.  
Amennyiben a gyermekvédelmet nézzük, úgy nem tapasztalható változás, általánosságban az 
a tendencia, hogy 1/3-ot tesz ki a szám, ezt soknak ítélem. Ha megnézzük a 15 év felettieket, 
ott is sok a gyermekvédelmis. Az óvodai ellátást igénybe vevő 55 főből 22 fő rendszeres gyvt-
s, plusz 7 fő, tehát 29 fő, ez több mint a fele szorul támogatásra, ez is soknak mondható. Nem 
jobb a helyzet az iskolai kedvezményben részesülők tekintetében sem. Ez tavaly is így volt. 
Kitűnik a tájékoztatóból, hogy 9 gondozott és 1 védelembe vett volt a településen.  
Szeretném megkérdezni, hogy mit jelent a beszámolóban a magántanulói jogviszony. Ez lett 
az eltanácsoltaknak a  címe?  
A számadatokból látható, hogy 300.000,-Ft amit odaadtunk, ami jelentős összeg. 
Sajnos úgy tűnik, hogy nem várható a jövőre nézve sem, hogy csökkenne ez a létszám. 
Az előterjesztés igényes, pontos munka.  
 
Hajdu Gábor: Jegyző Úr már korábban is felhívta a figyelmünket arra, hogy figyelembe kell 
venni  a segélyezésnél azt is, hogy mennyi támogatást nyújtunk összességében, mint például 
könyv, étkeztetés, stb. A tájékoztatót összességében elfogadásra javasolom. 
 
Révay István: A tájékoztatót elfogadásra javasolom. Arra szeretnék választ kapni, hogy a 
törvény változásával a családi pótlék emelkedésével kapcsolatosan mennyiben változott az 
iskolában étkezők száma. Csökkent-e, érezhető változás történt-e? Az a szülő, akinek a 
gyermeke eddig étkezett, igénybe veszi-e, fizeti-e a gyermekének az érkezését továbbra is, itt 
étkezik-e a gyermek? 
 
Garaj Dániel: 0-18 éves korosztály 314 fő, ez a statisztika szerint valóban szépnek tűnik. 
Azonban sajnos többen halnak településünkön, mint születnek.  
Érdekesség, hogy a 6-14 éves korosztály összesen 154 fő, a bánrévei általános iskolába 
azonban csak 112 jár. Elgondolkodtató, hogy 32 gyermek hol van, miért nem ide járatják. 
Jobb lenne a helyzet, ha mind a 154 fő ide járna iskolába.  
A rendszeres gyvt. megszűnésével, az étkező gyermekek száma csökkent. Rosszabbodott a 
helyzet, vannak olyan gyerekek, akik éhesen járnak iskolába, nem tudnak figyelni az éhségtől. 
Mindenképpen változtatni kell a kialakult helyzeten, valószínű, hogy változtatni is fognak, 
hiszen ez országosan jelent nagy problémát.  
Többnyire magántanuló jelenleg az, aki a közösséggel összeférhetetlen. El lehet gondolkodni 
azon, hogy mi lesz az ilyen gyermekekből? A családgondozó és a gyermekjóléti szolgálat 
foglalkozik ezekkel az esetekkel. Sajnos ezek a problémák öröklődnek.  
Mi mindent megteszünk, amit a jogszabály alapján tudunk, hiszen a szülőt nem pótolhatja 
senki. Amennyien erre nincs mód, úgy mindenképpen a családon belül igyekszünk megoldást 
keresni, hiszen az állami gondozásba adás a legutolsó megoldás, mely semmiképpen nem jó a 
gyermekeknek. 
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Kaszás Ferenc: Amennyiben holnaptól 500 munkahely várná a dolgozni vágyókat, úgy sajnos 
véleményem szerint annak az 1/10-e nem lenne betölthető ezekkel az emberekkel, hiszen nem 
is akarnak  dolgozni.  
 
Fábián Károly: Olvasható a tájékoztatóban, hogy az elmúlt évben 3 családnak összesen 8 
alkalommal biztosított a gyermekjóléti szolgálat ruhaneműt és cipőt. Véleményem szerint jó 
lenne, ha mi is tudnánk róla, hogy melyek ezek az esetek, kik kapják. 
 
Garaj Dániel: A gyermekjóléti szolgálat olyan esetekben biztosított ruhát és cipőt amikor már 
nem tudnak mit kezdeni. Erika, vagy a kolléganői hozzák ki. 
 
Révay István: Ez a szociális bizottságtól független? 
 
Garaj Dániel: Igen. Nem is tudunk ezekről az esetekről, amikor a családsegítő úgy ítéli, hogy 
szükséges, akkor megteszi ezeket a lépéseket. 
 
Révay István: A gyvt. megszüntetése helytelen döntés volt, így nincs lehetőség arra, hogy 
beleavatkozzunk, ezt pedig a gyerekek szenvedik meg. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

51/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: Tájékoztató a gyermekjóléti alapellátásról 
 
Képviselő-testület a gyermekjóléti alapellátásról szóló tájékoztatót 
elfogadta. 
 

Megérkezett az ülésre Ujváry Ferenc képviselő Úr. 
 
3. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Beruházásokra árajánlat 
 
Hajdu Gábor: A két nyertes pályázatunkre kértünk kivitelezői árajánlatokat. A védőnői 
helyiség pályázat esetében módosultak a pályázati összegek a nyert összeg tekintetében. 
Ennek függvényében kértem ajánlatokat, de a teljes munkára vonatkozóan. Kaptunk egy 20 
millió forintos ajánlatot, és kaptunk a Neptuntól Bau Rt-től egy 15.890.000,-Ft-os ajánlatot. 
Javasolom a Képviselő-testületnek, hogy a Neptun Bau Rt. ajánlatát fogadjuk el. Június 15-től 
kezdenék a munkát és augusztus 5-re be is fejeznék, közben a teljes hivatal hiánypótlása, 
javítási munkái is folyamatosan történnének. 
A másik a járda pályázat, mellyel kapcsolatosan tudjuk, hogy jelenleg nincs pénz, hiszen a 
nyert összeget a jövő évre kaptuk. Az edelényi Borsodszer Kft-től kaptunk egy 6.625.000,-Ft-
os ajánlatot. Tudjuk, hogy az idei évre az önerő, valamint 100.000,-Ft áll rendelkezésre, a 
jövő évre 5,4 millió forint. A földmunkákhoz, és a régi járda elbontásához saját segítséget is 
adunk, hiszen az onnan felszabaduló járdalapok máshol felhasználásra kerülnek.  
 



- 4 - 
 
Javasolom, hogy a Borsodszer Kft. Edelény ajánlatát fogadjuk el. A beruházás augusztus hóra 
meg fog valósulni a temetőig, a hivataltól. 
 
Kaszás Ferenc: Az a meglátásom, hogy olyan nagy ügyet csinálunk ebből a járda felújításból, 
úgy gondolom, hogy felesleges kiadás, és munka. 
 
Hajdu Gábor: Látható, hogy ahol már végeztük a felújítás, onnan 3 sor járdalap került 
felszedésre és csak 2 sor kerül vissza. 
 
Révay István: Javasolnám, hogy mindkét oldalra kerüljön járda, mindenki gondozza maga 
előtt. 
 
Hajdu Gábor: A jövőre nézve ez is tervezve van. 
 
Kaszás Ferenc: A Szabadság utca, sajnos a falu szégyene, az állapota miatt. De említhetnénk 
még az Aradit, a Névtelen utcát, valamint a Rozsnyóit is. 
 
Fábián Károly: Problémák vannak a MÁV teleppel is. 
 
Hajdu Gábor: A MÁV telep a MÁV tulajdona. 
 
Révay István: Az ügy még jelenleg is az Államkincstárnál van. Le kellene mondania róla a 
vasútnak, hiszen ez nem egy különlegesen értékes terület, de nem jut előrébb a dolog. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

52/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: Beruházásokra árajánlat 
 

a./ Képviselő-testület a védőnői helyiség kialakítási és felújítási  
munkáira adott árajánlatok közül az edelényi Neptun-Bau Rt. ajánlatát  
fogadja el. Az árajánlatban foglaltaknak megfelelően a kiviteli  
szerződés megköthető. 

 
b./ Képviselő-testület a Kossuth L. utca melletti járdaépítés munkáira  
adott edelényi Borsodszer Kft. ajánlatát az ülésen elhangzottak  
figyelembevételével fogadja el. A fentieknek megfelelően a kiviteli  
szerződés megköthető.  

 
Határidő: 15 nap 
Felelős: polgármester 
 

b./ Pedagógus napi jutalom 
 
Hajdu Gábor: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta a napirendet, kérem a bizottság 
elnökét, ismertesse javaslatát. 
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Kaszás Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság javaslatát, mely jelen 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Révay István: Az intézményvezető differenciáltan osztja a jutalmat? 
 
Kaszás Ferenc: Igen. 
 
Hajdu Gábor: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság ülésén én is jelen voltam, az 
intézményvezetők részére egy javi jutalmat fogok javasolni. 
 
Révay István: Az új angol tanár is kapni fog? Angéla mennyit kap? Hogy van ez 
leszabályozva? 
 
Hajdu Gábor: Ezt igazgató Úrral beszéltük, a bizottsági ülésen is felmerült kérdésként. 
Igazgató Úr úgy tájékoztatott, hogy Angéla olyan keveset dolgozott, hogy ő nem fog kapni. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

53/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: Pedagógus napi jutalom 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy pedagógus nap alkalmából a  
költségvetésben tervezett összegek az intézmények részére jutalom  
címén kifizetésre kerüljenek az alábbiak szerint: 

 
ÁMK: 1.316.000,-Ft. 
Napköziotthonos Óvoda: 466.000,-Ft. 
 

c./ Polgármester illetménye és költségátalánya 
 
Hajdu Gábor polgármester bejelentette a npirendi ponttal kapcsolatos érintettségét, Révay 
István alpolgármester átvette az ülés vezetését 
 
Révay István: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság napirendi ponttal kapcsolatos 
javaslatát, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság javaslatát támogatom, elfogadásra javasolom, azonban 
mindenki előtt világos, hogy ez a döntés nem a legjobb pillanatban történt, már hamarabb 
kellett volna döntést hozni az ügyben. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 8 igen, 1 tartózkodás szavazattal az 
alábbi határozatot hozta: 
 

54/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: Polgármester illetménye és költségátalánya 
 

Képviselő-testület Hajdu Gábor József polgármester részére 2006.  
április 01-től 418.000,-Ft/hó illetményt állapít meg.  
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2006. április 01-től a költségátalány mértékét 83.600,-Ft/hóban állapítja  
meg.  
Ennek fedezetére a költségvetés I. félévi költségvetés tárgyalásakor  
vissza kell térni. 
Utasítja a jegyzőt a döntésből adódó feladat végrehajtására.  

 
Határidő: 8 nap 
Felelős: jegyző 

 
Révay István alpolgármester visszaadta az ülés vezetését Hajdu Gábor polgármesternek 
 
Hajdu Gábor: Szeretném megköszönni a Képviselő-testületnek a döntést. 
 
d./ CKÖ támogatás 
 
Hajdu Gábor: Megkérem Kaszás Ferenc Urat, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság Elnökét, 
hogy ismertesse a napirendi ponttal kapcsolatos javaslatot. 
 
Kaszás Ferenc: Ismertette a bizottság javaslatát, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Kovács Lajos: Egy bizonyos összeget véleményem szerint indokolt lenne megszavazni az 
önerő tekintetében felső határként. 
 
Fábián Károly: Úgy hozta a bizottság a döntést, hogy akkor vállaljuk át az önerőt, ha a  falu 
érdekét is szolgálja a pályázat, így a településünket is előrébb vinné. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 8 igen, 1 
tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

55/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: CKÖ támogatás 
 

Képviselő-testület a Cigány Kisebbségi Önkormányzat kérelmében  
foglalt pénzbeli igényt nem támogatja. A CKÖ által benyújtandó olyan  
pályázathoz, amely a település egészét, vagy nagy részét érinti – a  
pályázat megismerése után – a saját erőt biztosítja. 
 

e./ Selejtezés végrehajtása 
 
Hajdu Gábor: Megkérem a pénzügyi bizottság elnökét, ismertesse a bizottság javaslatát. 
 
Kaszás Ferenc: Ismertette a bizottság javaslatát, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
 
 
 
 



- 7 - 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

56/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: Selejtezés végrehajtása 
 

A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Bánréve, Dózsa Gy. u. 1.  
szám alatti régi polgármesteri hivatal épületében a tárgyi eszközök  
selejtezését a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság az előterjesztésnek  
megfelelően végrehajtsa.  
 

f./ Élelmiszer segély 
 
Garaj Dániel: Tájékoztatni szeretném a T. Képviselő-testületet, hogy a nyertes GYEA 
pályázat kapcsán az első negyedéves liszt adag megérkezett. Az első havi osztás már meg is 
történt. Rászorultakként szociális bizottság döntése szerint a rendszeres szociális 
segélyezettek, a gyvt-ben részesülők, a járadékosok, a nagycsaládosok, és a 40.000,-Ft alatti 
nyugdíjasok részesültek, ez utóbbi csak azokat tartalmazza, akiket a beadott kérelmeik alapján 
nyilvántartunk. Nem jött átvenni mindenki aki ki lett értesítve, pedig személyre szóló 
értesítést kaptak. Az ügyben mindenképp előrébb kell lépni. Úgy gondoljuk, hogy aki nem 
vette át, azt még egyszer kiértesítjük egy következő időpontról, aztán hirdetmény útján 
kiértesítjük a település lakosságát, hogy ahol az egy főre jutó jövedelem a 40.000,-Ft-ot nem 
haladja meg, azok jövedelem igazolással legyenek szívesek ezt bizonyítani, és még felvételre 
kerülnek a jogosultak körébe, hiszen a legrászorulóbbakat kell támogatni a pályázat szerint. 
Amennyiben még így is lesz fennmaradó mennyiség, úgy a továbbiakban a 40.000,-Ft-os 
összegen változtathatunk. Az a javaslatom, hogy egyenlőre az egy főre eső jövedelemet 
40.000,-Ft-ban határozzuk meg. 
 
Révay István: Hány fő lett kiértesítve, és mennyien vették át?  
 
Honti Ildikó: 149 értesítést küldtünk ki, 111 család vette át. 1938 kg liszt került kiosztásra. 
 
Virág Imréné: Jobb lenne az értesítéseket kézbesíteni a lakosság részére, nem hirdetmény 
útján tájékoztatni. 
 
Kaszás Ferenc: A családban egy főre eső jövedelmet meghatározhatnánk 55.000,-Ft-ban, az 
egyedülállók esetében pedig 60.000,-Ft-ban. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

57/2006. (V.25.) számú Határozat 
 

Tárgy: Élelmiszer segély 
 

Képviselő-testület a közösség legrászorulóbb személyeinek intervenciós  
készletéből származó élelmiszerrel történő ellátása pályázat keretében a  
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rászorultsági jövedelemhatárt egyedülálló esetében 60.000,-Ft-ban,  
család esetében 55.000,-Ft/főben állapítja meg. Az érintettek  
kiértesítése írásos formában történjen.  
 

Hajdu Gábor: A kihívás napjával kapcsolatosan tájékoztatni szeretném a T. Képviselő-
testületet, hogy összesen 47.000,-Ft-ba került a rendezvény, melyből ajándékokat szereztünk 
be a gyermekek részére. Drága ajándékok nem kerültek beszerzésre, mint a korábbi években. 
Támogatók voltak a rendezvényhez Juhász Lajosék, a Hetex Kft., Plachy László, valamint 
Szilárdi Csaba is. Csak gyermekek részére kerültek sorsolásra az ajándékok. Délután a pályán 
focira is sor került, ott Plachy László vendégelte meg az érintett kört, mintegy 40 főt. 
 
Révay István: Lenne néhány kérdésem. A temetőkerítés ügye hogy áll? A tavalyi évben a 
Parisat Kft. úgy nyilatkozott, hogy az évben kerülhet sor a beruházásra, hol tart a dolog? 
Fásítás, parkosítás lesz-e, ez az ügy hol tart jelenleg? A rendőr motorral kapcsolatosan hozott 
döntést hogy fogadták? A számlavezető váltással kapcsolatosan hogy állunk? 
 
Hajdu Gábor: A temetőkerítés kár összegét a károkozó még teljes mértékben nem egyenlítette 
ki, ettől függetlenül már megtettük a lépéseket a javításra, el fogjuk kezdeni a munkát. 
A Parisat Kft. a tavalyi évben tájékoztatott minket, hogy nem érkezett vissza hozzá elég 
igénybejelentés, így máshol ruházott be. A felmérést az idei évben meg kell ismételni, 
amennyiben igényeljük a szolgáltatást. Csak az általuk küldött igénybejelentést fogadják el. 
 
Révay István: Akkor fel kell venni a Parisattal a kapcsolatot, hogy végezzen felmérést újra a 
településen.  
 
Hajdu Gábor: Fel fogom venni velük a kapcsolatot az ügyben. 
A parkosítás, fásítás ügye folyamatban van, Jankóékkal vettük fel a kapcsolatot. Egyenlőre 
konténeres megoldás lesz. 
A rendőrmotorral kapcsolatosan Putnok, Hét és Serényfalva a drágábbat vásárolta meg, 
Királd, Sajómercse, Sajóvelezd az olcsóbb motor mellett döntött. Tudomásom szerint 
Sajópüspöki és Sajónémeti sem döntött a motor beszerzése mellett. Úgy tudom, hogy úgy 
lettek tájékoztatva, hogy a későbbiekben még visszatérünk a dologra.  
A számlavezető váltás ügye folyamatban van.  
 
Ezután a Képviselő-testület zárt ülést tartott. 
 
 

K.m.f. 
 
 
Hajdu Gábor József        Garaj Dániel 
     polgármester                jegyző 
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